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Aan het woord: vertrekkend pastoor Marcus Vankan 
 
’Geboren in Geleen deed ik, zoals de meeste jonge kinderen, mijn Eerste H. Communie toen ik in de 2e klas zat. Daarna ben ik 
misdienaar geworden. Vanaf dat moment ben ik altijd bij de kerk betrokken gebleven, en al jong wist ik: ’Wat meneer 
pastoor doet, dat ga ik ook doen!’. Deze toenmalige pastoor Kortooms is echt mijn voorbeeld geweest. En ik weet: het 
priesterlijke, het herderlijke heeft er altijd wel bij mij ingezeten. Ik kan best stevig preken, kan de parochianen in mijn 
preken soms best een spiegel voorhouden, maar ik ben zeker geen moraalridder. Voor mij was het altijd belangrijk om het 
hier en nu te koppelen aan het evangelie. En om de mens op te roepen tot zelfreflectie. 
 
 

 
Ik was de eerste priester hier die direct 5 parochies ’voor zijn kiezen’ kreeg. 
Er was van niets een blauwdruk, dus we zijn samen aan de slag gegaan. En 
met ’we’ bedoel ik o.a. de besturen en adviseurs, de diverse commissies en 
de vele vrijwilligers. We hebben altijd gekeken hoe je op een mooie manier 
de boodschap van God (’Heb je naaste lief zoals jezelf’) dicht bij de mensen 
kunt brengen. Ik ben me er terdege van bewust dat in de loop van de 
afgelopen 10,5 jaar lang niet alles altijd gelukt is, maar ik ben er wel van 
overtuigd dat we overkoepelend goed werk hebben geleverd. Zo heeft o.a. 
de rouwverwerking en de stervensbegeleiding meer vorm gekregen, en 
hebben we i.v.m. de hedendaagse vergrijzing de eenzaamheid op de kaart  
 gezet. Daarnaast is de diaconie opgezet in de vorm van onze kerkelijke voedselbank DiaNico, en zijn de maandelijkse Taizé-

vieringen geïntroduceerd in onze federatie. Het was mijn taak om aan te voelen welke zaken ik in de parochies rondom 
’samen eucharistie vieren’ los kon laten, en waar ik toch een vinger aan de pols moest houden. 
Het allermooiste aan heb priesterambt vind ik het vertrouwen dat je van mensen krijgt. Je stapt toch vaak in situaties bij 
mensen die je eigenlijk niet kent, denk b.v. aan een overlijden. Je probeert een brug te slaan tussen de nabestaanden als b.v. 
relaties niet vanzelfsprekend verlopen, je bent in die gevallen verzoenend bezig. En daarnaast ben ik altijd op zoek geweest 
naar rituelen om de mooie boodschap van God uit te dragen. Een paar voorbeelden daarvan zijn de openlucht-vieringen, 
dierenzegeningen en pelgrimstochten. 
  

 Mijn opvolger zal een ander persoon zijn en dat kan 
veranderingen teweeg brengen. Ik hoop dat de parochies 
kunnen vasthouden aan datgene wat inmiddels als 
’efficiënt’ ervaren wordt, en dat ze flexibel genoeg zijn om 
mogelijke veranderingen aan te kunnen, en dat is alleen 
maar goed.’ 
 
Op de vraag waar pastoor Vankan nu het meest trots op is 
als hij terugkijkt op de 10,5 jaar priesterschap binnen de 
Federatie Tabor, antwoordt hij zonder te twijfelen: ’Op het 
mooie Nicolaas-altaarretabel met daarin een reliek, dat in 
de H. Nicolaaskerk in Heythuysen staat. 
Maar daarnaast zeker ook dat we met z’n allen in een tijd 
van kerkverval de rem op dit verval hebben weten te 
 houden. Oud-deken Mgr. Maessen heeft terecht opgemerkt dat onze parochiefederatie heel erg actief is (om slechts enkele 
voorbeelden te noemen: het invoeren van de livestream in Heythuysen, een aantal keren ’Passion’ in Baexem en de ’Pastorale 
Ontmoetingen’ in Kelpen-Oler). Door creatief te zijn is ruimte geboden om de kerk en geloofsbeleving dichterbij de mensen 
te brengen. 
 
De volledige tekst vindt u op onze website www.clustertabor.nl 
Daar kunt u tevens en selectie van foto’s die gemaakt zijn tijdens de afscheidsviering van pastoor Marcus Vankan bekijken. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
     
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Op de koffie bij Anny Cuypers en  
Olga Hobus uit Baexem 
 

Toevallig zijn beide dames afkomstig uit Weert, en na hun 
huwelijk in Baexem komen wonen. Anny doet al ruim 25 
jaar op diverse vlakken vrijwilligerswerk binnen de kerk, en 
Olga zo’n 15 jaar.  
In het najaar van 2018 heeft Pastoor Vankan een aantal 
mensen benaderd, waaronder Anny en Olga, met de vraag 
of zij wilden meewerken aan het vormgeven van DiaNico, 
een in de kerk ’geboren’ organisatie die minderbedeelde 
gezinnen in heel Leudal (verbonden aan een kerk of niet) 
voorziet van voedselpakketten. Het gaat hierbij om 
gezinnen die niet volledig voldoen aan de criteria van de 
Voedselbank, maar toch hulp nodig hebben om rond te 
kunnen komen.  
Bent u of kent u iemand die best ondersteuning in de 
dagelijkse boodschappen zou kunnen gebruiken, geeft u dit 
dan s.v.p. aan bij het parochiebureau. Weet dat uw 
gegevens  
vertrouwelijk behandeld worden. Anny en Olga én de 
andere DiaNico-vrijwilligers blijven dit werk graag voor 
deze mensen doen: ’Wij zijn erg blij met alle donaties die 
DiaNico mag ontvangen, op welke manier dan ook!’. 
 
Bent u geïnteresseerd in het volledige interview, dan 
verwijzen wij u graag naar de website 

 
 
 
 

 
Openingstijden parochiebureau 
 

Het parochiebureau is voor u geopend op dinsdag- en 
donderdagochtend van 09.00 tot 12.00 uur. Onze 
medewerksters staan dan voor u klaar om al uw vragen te 
beantwoorden. 
 
Uiteraard is het parochiebureau tijdens deze 
openingstijden ook telefonisch bereikbaar. 
Op woensdagochtend is het parochiebureau alleen 
telefonisch (0475 493680) bereikbaar, en wel tussen 09.00 
en 12.00 uur.  
 
Buiten openingstijden kunt u ons bij dringende vragen met 
betrekking tot een ziekenzalving ook telefonisch bereiken. 
Wij streven ernaar om de telefoon altijd direct te 
beantwoorden maar het kan natuurlijk voorkomen dat dit 
een keer niet meteen lukt. Laat dan een bericht achter op 
de voicemail zodat wij u zo snel mogelijk terug kunnen 
bellen. 
 

Deken Miltenburg administrator van 
Federatie Tabor 
 

Met ingang van 1 juli 2023 is Deken Wim Miltenburg 
benoemd tot administrator van onze parochies H. Nicolaas 
te Heythuysen, H. Johannes de Doper te Baexem, H. Barbara 
te Leveroy, H. Severinus te Grathem en H. Liduina te Kelpen-
Oler. Deken Miltenburg heeft de taak als Pastoor totdat er 
een nieuwe pastoor benoemd is.  
Een administrator is in het (katholiek) kerkelijk recht het 
hoofd van een juridisch zelfstandig gebied, bijvoorbeeld 
een bisdom, parochie of andere kerkelijke entiteit. De naam 
administrator of deservitor verwijst gewoonlijk naar een 
functie van tijdelijk bestuurder. 
 

 
 
 
 

 

In elk gesprek is de mond 

minder belangrijk dan het 

hart. 
 

Agenda iets anders van opzet 
 

De Agenda op onze website heeft een andere opzet 
gekregen. Vanaf nu staan ook alle reguliere missen 
vermeld. Zo ziet u in één oogopslag wanneer de missen in 
onze parochies gevierd worden. 
Voor meer informatie, bijvoorbeeld de intenties tijdens de 
betreffende missen, verwijzen wij u naar de betreffende 
parochiepagina onder ‘Kerkdiensten en mededelingen”. 
 
www.clustertabor.nl 
  

 
 
 

 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kroedwusj 
 

Elk jaar op 15 augustus wordt in de Katholieke kerk het 
hoogfeest van Maria ten hemelopneming gevierd, het 
belangrijkste Mariafeest. Aan dit feest zit, zeker in 
Limburg, het gebruik gekoppeld van de zegening van de 
zogeheten kroedwusj. 
Een kroedwusj, is een boeket van zeven kruiden / 
korenaren die volgens de overlevering in het graf van 
Maria gevonden werden. Dat het om zeven kruiden gaat, 
heeft ook een betekenis. Zeven is in de kerkgeschiedenis 
het getal van de volheid. 
Het gebruik stamt uit de 17de eeuw. Pastoor Vankan heeft 
dit oude gebruik 10 jaar geleden bij ons geïntroduceerd. 
Zegening van het kruidenboeket hoort bij feest van Maria 
Tenhemelopneming op 15 augustus 
Per plaats of regio varieert de samenstelling van het 
boeket. De laatste jaren is het, door de droogte, niet altijd 
gemakkelijk om het boeket samen te stellen en kan het per 
jaar een andere combinatie hebben. 
 

De “kroedwusj” hoort samengesteld te zijn uit 7 
verschillende kruiden bloemen en korenaren. 
Twee graansoorten - tarwe en rogge. 
Twee kruiden met geneeskrachtige werking - duizendblad, 
boerenwormkruid, kamille, alsem, bijvoet. 
Twee kruiden die het onweer kunnen weren - alsem, 
koninginnenkruid, ook wel donder- of leverkruid genoemd, 
St Janskruid, wilgenroosje, klaproos. 
Als zevende kruid mag het walnotenblad nooit ontbreken. 
Dit blad is samengesteld uit zeven blaadjes. Beweerd wordt 
dat de bliksem nooit in een notenboom inslaat. 
 

Het kruidenboeket of “kroedwusj” wordt op de zondag voor 
de 15e of op de 15e augustus in de kerk gezegend en 
beschermt volgens de traditie tegen allerlei soorten onheil, 
zoals blikseminslag.  
De boeketten werden vroeger opgehangen boven op de 
zolder, huis- en staldeuren. Bij onheil werden er een paar 
takjes van in het haardvuur geworpen. 
 

De kroedwusj zal in het weekend van 12 en 13 augustus in de 
H. Nicolaaskerk te Heythuysen gezegend worden. Op de 
feestdag Maria ten Hemelopneming zelf, dinsdag 15 
augustus zal om 10:30 uur ter ere van Maria een 
openluchtviering gehouden worden in de Kasteeltuin ten 
Hove in Grathem. Ook hier zal de kroedwusj gezegend 
worden. Na deze vieringen wordt u in de gelegenheid 
gesteld om een gezegende Kroedwusj mee naar huis te 
nemen.  
 
 

Vrijwilligersavond Baexem, 24 juni 
 

Om de vrijwilligers te bedanken voor hun inzet in het 
afgelopen jaar, zijn we op de naamdag van de patroonheilige 
van de parochie Baexem: H. Johannes de Doper bij elkaar 
gekomen. 
Gezamenlijk met schutterij St. Jan, begonnen we deze avond 
met de Schuttersmis. 
Emeritus Deken Theo Willemssen haalde de schutterij 
achter in de kerk af, waarna ze onder begeleiding van het 
trommelkorps naar hun zitplaatsen marcheerden. 
Het clusterzangkoor Cantabor opende de viering met een 
zeer toepasselijk lied voor deze dag genaamd: “Lied van 
Johannes”. 
Tijdens de viering werd er gebeden voor alle levende en 
overleden leden van schutterij St. Jan en 
parochievrijwilligers. Met name Tjeu Francot, die de dag 
ervoor vanuit onze kerk naar zijn laatste rustplaats is 
begeleid.  
Na de viering verliet het korps al trommelend de kerk, om op 
hun feestlocatie de avond voortzetten. De 
parochievrijwilligers werden op de Rhijdtstraat bij de 
familie Cuypers, hartelijk ontvangen met koffie en vlaai. 
Onder genot van bier, wijn en frisdrank hadden we een 
gezellige avond. Onze misdienaar Lars ging met hapjes en 
nootjes rond. Elianne Kamphuis, had zoals gewoonlijk, weer 
een puzzel/quiz gemaakt. Dit jaar was het thema: oude 
beroepen. Er waren 24 foto’s die in kleine groepjes herleid 
moesten worden naar een oud, niet meer bestaand beroep, 
zoals een ketellapper en een garnalenvisser op slikslee. 
Iedereen nogmaals bedankt voor jullie inzet in de parochie. 
Samen zorgen we ervoor dat de begraafplaats er verzorgd 
bij ligt; het kerkgebouw schoon wordt gehouden; het 
clusterkoor, de lectoren, collectanten, misdienaars en niet te 
vergeten de kosters, die iedere twee weken onder leiding 
van een celebrant de eucharistieviering voorbereiden en 
mede inhoud geven; de dames van DiaNico, die wekelijks de 
behoeftigen van onze parochies van levensmiddelen en 
verzorgingsproducten voorzien; de technische mensen, die 
het kerkgebouw en pastorie onderhouden, o.a. door het 
vervangen van defecte lampen en alle voorkomende klussen 
in en rond de gebouwen. 
 

 

 
Deze gezellige avond hebben we omstreeks 22:00 uur 
afgesloten. 

 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Onderhoudsbeurt St. Jozef beeld 

 
Zoals eerder in de nieuwsbrief vermeld heeft het St Jozef 
beeld onlangs een onderhoudsbeurt gehad.  
Het beeld bestaat uit twee figuren – St. Jozef staat dicht bij 
het kindje Jezus. St. Jozef houdt met zijn rechterhand het 
linkerhandje van Jezus vast en heeft een staf met 
leliebloesems in zijn linkerhand. 
Een gebeeldhouwde handtekening op de voorkant van het 
beeld toont drie letters: 'IAN', wat duidt op de bekende 
beeldhouwer Jan van Steffeswert. Het beeld is stoffig en de 
verflaag laat op veel plaatsen los. Dit is goed te zien aan de 
hand van kleine beschadigingen die er nu uitzien als lichte 
plekken. 
 
Uitgevoerde behandeling  
Het beeld werd in situ uit de nis gehaald door de 
restauratoren van SRAL. Zo hebben we het beeld van St. 
Jozef met kind kunnen onderzoeken op houtworm of 
schimmelaantasting. Beide zijn niet aangetroffen. Beide 
beelden waren echter vervuild door stof en spinnenrag. Dit 
oppervlaktevuil werd verwijderd met zachte borstels en een 
regelbare museum stofzuiger. Vervolgens hebben we het 
beeld voorzichtig verder schoongemaakt met een in water 
gedrenkt vochtig wattenstaafje. Tijdens deze behandeling 
werd de verflaag nauwkeurig in de gaten gehouden en 
gecontroleerd op loszittende verf of andere beschadigingen. 
Op veel plaatsen liet de verflaag los van de houten drager. 
Deze loslatende verflaag is vastgezet met een lijm op basis 
van natuurlijk proteïne (steurlijm). Kleine beschadigingen in 
de vorm van witte vlekken werden geretoucheerd met 
aquarelverf. Na deze behandeling werden verschillende 
fragmenten van het beeld ingewreven met een kleine 
hoeveelheid microkristallijne was. Na droging is de was goed 
uitgewreven met een katoenen doek waardoor een mooie 
eiglans ontstaan is op de verflaag. 
 
 
 

Wegkruis St. Charles weer in volle 
glorie herrezen 
 

Zoals in de vorige nieuwsbrief gemeld was ook het wegkruis 
bij St Charles dringend toe aan een grondige 
onderhoudsbeurt. Het kruis verkeerde in een slechte 
conditie en het stond behoorlijk scheef waardoor het een 
gevaar voor de omgeving opleverde. Actie was nodig en de 
heemkundevereniging trok zich het lot van het kruis aan.  
Jos Vossen en Tjeu Gielen hebben het kruis gedemonteerd 
en grondig gerenoveerd waarbij het kruishout door Jos 
Vossen in zijn geheel vernieuwd is. Het gietijzeren corpus is 
door Tjeu Gielen gereinigd en geschilderd. Op 
maandagmorgen 12 juni is het kruis teruggeplaatst en 
daarna is het zware corpus er stevig aan bevestigd. Het kruis 
staat nu weer op nagenoeg dezelfde plaats onder de 
beschuttende takken van een grote lindeboom waar het al 
bijna 180 jaar staat.  
 
  

 

 
 

 
 

 
 

Hoe minder men aan 

zichzelf denkt, hoe minder 

ongelukkig men is 
 

Verlaat de grote wegen, neem de kleine paden. 
 

Liefde 

bestaat 

meer in 

daden 

dan in 

woorden. 
 


